
 

 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 
 

         Θεσσαλονίκη, 28/11/2022 
 
Του:  Κυριάκου Βελόπουλου, Προέδρου Κόμματος, Βουλευτή Λάρισας 
 
ΠΡΟΣ:  Τoν κ. Υπουργό Δικαιοσύνης 
  Τoν κ. Υπουργό Εσωτερικών 
 
ΘΕΜΑ: «Σωρεία προβλημάτων αντιμετωπίζουν οι Δικαστικοί Υπάλληλοι της 

χώρας» 
 
Κύριοι, κύριοι Υπουργοί, 
 
Στο από 27/10/2022 Υπόμνημα της Ομοσπονδίας Δικαστικών Υπαλλήλων Ελλάδος 
αναφέρονται τα ποικίλα προβλήματα που ταλανίζουν τους Δικαστικούς Υπαλλήλους της 
χώρας κατά την άσκηση των καθηκόντων τους, τα οποία είναι συνυφασμένα με τη 
διαδικασία απονομής της Δικαιοσύνης. Αρχικά, στο άνω υπόμνημα αναφέρεται το 
τεράστιο πρόβλημα υποστελέχωσης όλων των κλάδων και κατηγοριών των Δικαστικών 
Υπαλλήλων. Συγκεκριμένα, επί συνόλου 8.769 οργανικών θέσεων Δικαστικών 
Υπαλλήλων όλων των Κλάδων και Κατηγοριών, υπηρετούν 5.966, δηλαδή υπάρχουν 
2.803 κενές θέσεις. Με άλλα λόγια, η αναλογία Δικαστικών / Δικαστικών Υπαλλήλων 
μειώνεται συνεχώς και σήμερα η αντιστοιχία είναι 1,09 Δικαστικοί Υπάλληλοι ανά 
Δικαστικό Λειτουργό, όταν η αντίστοιχη αναλογία κατά μέσο όρο στις χώρες της Ε.Ε. 
ανέρχεται στο 3,5 προς 1. Το Πρωτοδικείο Αθηνών, που αποτελεί το μεγαλύτερο 
Πρωτοδικείο της χώρας, λειτουργεί με κενές θέσεις στη Γραμματεία του που ξεπερνούν 
το 45% των προβλεπόμενων οργανικών θέσεων, οι υπηρετούντες Δικαστές είναι 432 
και Δικαστικοί Υπάλληλοι 431, ενώ στο Εφετείο Αθηνών υπηρετούν 320 Δικαστές και οι 
Δικαστικοί Υπάλληλοι είναι 142. Τα προβλήματα υποστελέχωσης δυστυχώς δεν 
αφορούν μόνο τις δικαστικές υπηρεσίες της Αττικής. Παρόμοια προβλήματα 
εμφανίζονται και στις Δικαστικές Υπηρεσίες του Λασιθίου Κρήτης, όπου στο σύνολο του 
Νομού είναι κενές οι μισές οργανικές θέσεις (ήτοι, 23 από τις 47), ενώ στην έδρα των 
Δικαστηρίων στη Νεάπολη Λασιθίου, οι τρεις μεγαλύτερες υπηρεσίες (Πρωτοδικείο, 
Εισαγγελία Πρωτοδικών και Ειρηνοδικείο) λειτουργούν με μόλις 13 Δικαστικούς 
Υπαλλήλους, συμπεριλαμβανομένων και 2 Επιμελητών Δικαστηρίων της Εισαγγελίας 
Πρωτοδικών(!) Αλγεινή εντύπωση προκαλεί επίσης ότι από το 2017 δεν έχει υλοποιηθεί 
κανένας διαγωνισμός και παρά την έγκριση των κονδυλίων βρίσκονται σε εκκρεμότητα 
οι προσλήψεις: α) 172 θέσεων από αναπληρώσεις των διαγωνισμών του 2017, β) 25 
θέσεων από προκήρυξη για κάλυψη κενών σε νευραλγικές περιοχές, όπως 
παραμεθόριος και νησιά, γ) 250 θέσεων από την πρόβλεψη για προσλήψεις του 2022 
που δεν έγιναν ποτέ και δ) 391 θέσεων που ανακοινώθηκαν από το Υπουργείο 
Εσωτερικών για το 2023. Παρά τα τεράστια προβλήματα υποστελέχωσης, ο Υπουργός 
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Δικαιοσύνης φέρεται να εγκρίνει όλες τις ανωτέρω προσλήψεις με την Εθνική Σχολή 
Δικαστικών Υπαλλήλων που δεν έχει ακόμα δημιουργηθεί, χωρίς όμως να υπολογίζεται 
ότι αυτό θα είναι χρονοβόρο ελλείψει αρχικής οργάνωσης και υποδομών. Ένεκα της 
επιτακτικής ανάγκης για στελέχωση, η Ομοσπονδία Δικαστικών Υπαλλήλων Ελλάδος 
προτείνει με τη δημιουργία της Εθνικής Σχολής Δικαστικών Υπαλλήλων να υλοποιηθεί η 
πρόσληψη των 391 Δικαστικών Υπαλλήλων που ανακοινώθηκε και αφορά το 2023, 
καθώς και όλες οι προηγούμενες (447) να προκηρυχθούν άμεσα σύμφωνα με το άρθρο 
11 του Ν. 4798/2021. Υπενθυμίζεται δε ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης απέρριψε την 
πρόταση του Υπουργείου Εσωτερικών για την πρόσληψη του συνόλου των Δικαστικών 
Υπαλλήλων με τον διαγωνισμό του ΑΣΕΠ που θα γίνει τον Μάρτιο του 2023, 
επιμένοντας να υλοποιήσει όλες τις προσλήψεις Δικαστικών Υπαλλήλων μετά από την 
ίδρυση της άνω Εθνικής Σχολής. Όλα τα ανωτέρω, έχουν τεράστιο αντίκτυπο τόσο στην 
ταχύτητα απονομής της ελληνικής Δικαιοσύνης όσο και στις συνθήκες, όπου εργάζονται 
οι ελάχιστοι δικαστικοί υπάλληλοι. Ως εκ τούτου, οι Δικαστικοί Υπάλληλοι, των οποίων 
οι αποδοχές μειώθηκαν κατά 30% τα μνημονιακά έτη, καθημερινά εργάζονται 
υπερωριακά και υπερεργασιακά υπό δύσκολες συνθήκες, υπερβάλλοντας εαυτόν, 
προκειμένου να φέρουν εις πέρας τον τεράστιο όγκο εργασίας που έχει προκύψει. Για 
τους λόγους αυτούς, ως ελάχιστη ένδειξη αναγνώρισης, η Κυβέρνηση ανάμεσα στην 
άμεση επίλυση των προαναφερόμενων προβλημάτων οφείλει να επαναφέρει το 
επίδομα ειδικών συνθηκών, άμεσα συνδεδεμένου με την ιδιαιτερότητα του κλάδου. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
 
Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 
 
1. Προτίθεσθε να υλοποιήσετε την πρόταση της Ομοσπονδίας Δικαστικών Υπαλλήλων 
Ελλάδος για άμεση πρόσληψη προσωπικού με τη δημιουργία της Εθνικής Σχολής 
Δικαστικών Υπαλλήλων; 
 
2. Για ποιον λόγο ευρίσκονται σε εκκρεμότητα εκατοντάδες προσλήψεις, παρά το 
γεγονός ότι έχουν εγκριθεί τα απαραίτητα κονδύλια; 
 
3. Σε τι ενέργειες θα προβείτε, προκειμένου να αυξηθούν οι αποδοχές των Δικαστικών 
Υπαλλήλων σε προμνημονιακά επίπεδα; 
 
4. Σε τι περαιτέρω ενέργειες θα προβείτε, έτσι ώστε να επιλυθεί άμεσα το πρόβλημα 
υποστελέχωσης των δικαστικών υπηρεσιών σε όλη τη χώρα; 
 
5. Διατίθεσθε να επαναφέρετε το επίδομα ειδικών συνθηκών; 
 
Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ 




